
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Ministerul Muncii anunţă reintroducerea salariului minim diferenţiat în funcţie de studii şi vechime 
Ministerul Muncii anunţă, marţi seară, după discuţia cu sindicatele, reintroducerea salariului minim brut garantat 
în plată diferenţiat în funcţie de nivelul de studii sau de vechimea în muncă, de 2.350 de lei brut, singura 
divergenţă fiind legată de data la care se va aplica măsura. 
Premierul Viorica Dăncilă şi miniştrii Lia Olguţa Vasilescu şi Eugen Teodorovici s-au întâlnit marţi, la Palatul 
Victoria, cu reprezentanţi ai sindicatelor şi patronatelor, cărora le-a fost prezentat proiectul de Hotărâre de 
Guvern privind creşterea salariului minim brut garantat în plată, pe economie: 2.080 de lei/lună, ceea ce 
înseamnă o creştere netă cu 100 de lei faţă de actualul. 
"Totodată, s-a luat decizia reintroducerii salariului minim brut garantat în plată diferenţiat în funcţie de nivelul de 
studii sau de vechimea în muncă, concept care a mai fost aplicat în România înainte de anul 2011: 2.350 de lei 
brut, adică cu 13% mai mult faţă de cel câştigat de persoanele fără studii superioare sau cu vechime mai mică de 
15 ani", arată Ministerul Muncii, într-un comunicat de presă remis marţi seară MEDIAFAX. 
Ministerul condus de la Lia Olguţa Vasilescu menţionează că Executivul s-a arătat astfel deschis unei propuneri 
formulate de sindicate la ultima şedinţă a Consiliului Naţional Tripartit, propunere care este şi în programul de 
guvernare. 
În urma discuţiilor purtate cu sindicatele şi patronatele, s-a ajuns la concluzia unanimă că majorarea salariului 
minim este necesară, singura divergenţă fiind asupra datei de la care se va aplica măsura, în condiţiile în care 
sindicatele au solicitat data de 1 noiembrie 2018, iar patronatele – 1 ianuarie 2019. 
"Guvernul va lua o decizie în cel mai scurt timp posibil, care va fi comunicată public, astfel încât ordonatorii de 
credite şi companiile din România să pregătească punerea în aplicare a măsurii", potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Iohannis va avea consultări cu partidele pe tema legislaţiei din domeniul Justiţiei 
Preşedintele Klaus Iohannis a convocat partidele parlamentare la consultări, miercuri, de la ora 15,00, pe tema 
legislaţiei din domeniul Justiţiei. 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, programul consultărilor va fi următorul: de la ora 15,00 - Partidul Social 
Democrat; ora 15,30 - Partidul Alianţa Liberalilor şi Democraţilor; ora 16,00 - Partidul Naţional Liberal; ora 
16,30 - Uniunea Salvaţi România; ora 17,00 - Uniunea Democrată Maghiară din România; ora 17,30 - Partidul 
Mişcarea Populară; ora 18,00 - Grupul parlamentar al minorităţilor naţionale. 
Fiecare delegaţie poate fi formată din maximum cinci persoane.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Deputaţii votează astăzi legea offshore. Ce beneficii va avea România din exploatarea gazelor 
Camerei Deputaţilor va vota, miercuri, în calitate de for decizional, legea offshore privind condiţiile în care se vor 
realiza exploatările de gaze din Marea Neagră. Investitorii sunt obligaţi să tranzacţioneze 50% din gaze pe bursa 
din România, iar 25% din angajaţi trebuie să fie români. 
Comisiile reunite de industrii, administraţie publică şi buget din Camera Deputaţilor au adoptat, marţi, un raport 
favorabil cu amendamente pentru proiectul de lege privind unele măsuri necesare pentru implementarea 
operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore. 
„Nu am abdicat şi mă bucur că au rămas nişte principii în picioare, mă refer la procentul de 50% din producţia de 
gaz tranzacţionată pe bursa din România, a rămas calculul cu deducere de 30% din impozitul pe venitul 
suplimentar, astfel încât atunci când tragem linia statul român şi cu investitorii au un câştig echilibrat. Statul 
român şi investitorii îşi împart în mod echitabil profitul gazului din Marea Neagră. Am acceptat faptul că nouă, 
statului român, ne aparţin gazele, lor le aparţie tehnologia şi am acceptat şi este foarte normal ca investitorii să îşi 
deducă investiţiile”, a declarat marţi, la finalul şedinţei, preşedintele grupului PSD din Camera Deputaţilor, Daniel 
Suciu. 
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Cu privire la profiturile pe care le vor obţine statul român şi investitorii în urma legii offshore, vicepreşedintele 
ALDE Varujan Vosganian a spus, marţi, că potrivit evaluărilor raportul este „50 - 50 cu anumite oscilaţii” 
„Punctul în jurul căruia se învârt toate evaluările este 50-50, sigur cu anumite oscilaţiile în funcţiile de scenariile şi 
ipotezele pe care le are fiecare. Însă noi socotim că faţă de evaluările privind acordul comercial în sine trebuie să 
adăugăm şi alte elemente, precum TVA, alte taxe şi impozite şi contribuţii la buget, apoi taxele care vin din 
circulaţia gazelor pe conducte, efectele pe industria orizontală, deci efectele acestei legi vor fi benefice pentru 
statul român”, a indicat Vosganian. 
Titularii acordurilor petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore au obligaţia ca cel puţin 25% din 
numărul mediu anual de angajaţi utilizaţi în vederea derulării acordurilor să fie cetăteni români cu rezidenţă 
fiscală în România, prevede proiectul de lege care intră la vot final în 
Astfel, prin derogare de la Codul muncii, programul specific de lucru se organizează ţinând cont de următoarele: 
„(a) durata medie normală a timpului de muncă pentru salariaţii care desfăşoară activitate offshore este de 168 
ore/lună, calculată raportat la o perioadă de referinţă de 12 luni; orele lucrate de salariaţii care desfăşoară 
activitate offshore în afara timpului de muncă stabilit conform acestei litere, calculat la o perioada de referinţă de 
12 luni vor fi considerate ore suplimentare şi vor fi compensate, în conformitate cu prevederile lit.b); durata 
maximă a timpului de muncă pentru salariaţii care desfăşoară activitate offshore nu poate depăşi media de 48 
ore/săptămână, inclusiv orele suplimentare, calculate la o perioadă de referinţă de 12 luni; (b) orele de muncă 
suplimentară se compensează cu un spor de minimum 75% din salariul de bază orar pentru fiecare oră 
suplimentară prestată şi nerecuperată cu timp liber corespunzător în perioada de referinţă de 12 luni prevăzută la 
lit.a).” 
În ceea ce priveşte taxarea companiilor de către statul român, proiectul prevede că „Titularii de acorduri 
petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore aflate în curs de executare la data intrării în vigoare a 
prezentei legi beneficiază, pe toată perioada derulării acestora, de nivelul de redevenţă, cotele procentuale de 
redevenţă petrolieră, pragurile de producţie brută aferente acestor cote existente la data intrării în vigoare a 
prezentei legi”, potrivit textului de lege trimis plenului Camerei Deputaţilor pentru vot final. 
De asemenea, titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore, inclusiv filialele acestora 
şi/sau aparţinând aceluiaşi grup de interes economic care desfăşoară efectiv atât activităţi de extracţie, cât şi 
activităţi de vânzare a gazelor naturale extrase din aceste perimetre sunt obligaţi la calcularea, declararea şi plata 
impozitului asupra veniturilor suplimentare offshore. 
„Prin venit suplimentar se înţelege diferenţa dintre preţul mediu ponderat al gazelor naturale vândute din 
producţia internă proprie din perimetrele offshore şi preţul de achiziţie a gazelor naturale din producţia internă 
pentru clienţii casnici şi noncasnici în anul 2012, respectiv 45,71 lei/MWh, înmulţită cu volumele de gaze vândute 
din producţia internă din perimetrele offshore”, prevede legea. 
Impozitul asupra veniturilor suplimentare offshore se calculează prin aplicarea unuia sau unor procente de calcul, 
după caz, asupra veniturilor suplimentare obţinute din vânzarea gazelor naturale extrase din perimetrele 
offshore, impozit din care se deduce valoarea investiţiilor în segmentul upstream. Impozitul asupra veniturilor 
suplimentare offshore ţine seama de preţul de referinţă stabilit de ANRM pentru calculul redevenţelor. 
Tranzacţiile desfăşurate sub preţul de referinţă se impozitează la preţul de referinţă. 
„Procentele de calcul a impozitului se calculează pe baza preţurilor de vânzare a gazelor naturale practicate de 
către titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore pe baza grilei de preţuri de mai 
jos, ajustate anual începand cu 1 ianuarie 2019 cu indicele anual al preţurilor de consum, după cum urmează: 
a) 30% din venitul suplimentar pentru preţurile de până la 85 lei/MWh inclusiv; 
b) 15% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 85 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 100 lei/MWh; 
c) 30% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 100 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 115 lei/MWh; 
d) 35% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 115 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 130 lei/MWh; 
e) 40% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 130 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 145 lei/MWh; 
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f) 50% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 145 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 160 lei/MWh; 
g) 55% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 160 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 175 lei/MWh; 
h) 60% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 175 lei/MWh şi mai 
mici sau egale cu 190 lei/MWh; 
i) 70% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 190 lei/MWh”, prevede 
proiectul. 
Limita maximă a deducerii investiţiilor în segmentul upstream nu poate depăşi 30% din totalul impozitului pe 
veniturile suplimentare offshore, mai stipulează proiectul legislativ. 
De asemenea, sumele datorate de titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetrele offshore ca impozit 
asupra veniturilor suplimentare se colectează într-un cont special utilizat pentru extinderea reţelelor de 
distribuţie a gazelor naturale şi a racordurilor la sistemului naţional de transport gaze naturale, precum şi pentru 
finanţarea altor investiţii stabilite prin hotărâre a Guvernului. Repartizarea sumelor colectate se face prin hotărâre 
a Guvernului. Colectarea impozitului asupra veniturilor suplimentare se administrează de către Agenţia Naţională 
de Administrare Fiscală. 
Investiţiile luate în calcul pentru deducerea din impozitul pe veniturile suplimentare nu pot face obiectul altor 
deduceri, mai prevede proiectul legii offshore. De asemenea, investitiile luate în calculul deducerii din impozitul 
pe veniturile suplimentare nu sunt luate în calculul rezultatului fiscal al perioadelor de plată a impozitului pe profit 
în sensul în care pentru acestea nu sunt acceptate reduceri/scutiri de impozite sau deduceri de costuri, acestea 
fiind considerate nedeductibile la calculul impozitului pe profit. 
O altă prevedere se referă la fatpul că titularilor de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere 
offshore, începând cu data intrării în vigoare a legii, „în măsura în care contractează vânzarea de gaze naturale pe 
piaţa angro, într-un an calendaristic, au obligaţia să încheie, în anul calendaristic în care livrează gazele naturale, 
contracte pe pieţele centralizate, transparent, public şi nediscriminatoriu, în conformitate cu reglementările 
emise de Autoritatea Naţională de Reglementare în Domeniul Energiei, denumită în continuare ANRE, pentru 
vânzarea unei cantităţi minime de gaze naturale care nu poate fi mai mică decât cea reprezentată de o cotă 
procentuală de 50% din cantitatea de gaze naturale din producţia proprie contractate cu livrare în anul 
calendaristic respectiv, în calitate de vânzător. Cantitatea de gaze naturale contractate pe pieţele centralizate, 
transparent, public şi nediscriminatoriu, se vinde în baza unei proceduri avizate de ANRE astfel încât cumpărătorii 
de gaze naturale să nu poată să fie condiţionaţi de cumpărarea unei cantităţi minime impuse de către vânzător”. 
Durata iniţială a concesiunii poate fi până la 30 de ani, cu posibilitate de prelungire de până la 15 ani prin hotărâre 
a Guvernului, la solicitarea titularului acordului petrolier referitor la perimetre petroliere offshore cu condiţia 
îndeplinirii în totalitate a programelor de lucrări stabilite de ANRM prin acordul petrolier, mai prevede actul 
normativ. 
Comisiile reunite de industrii, administraţie publică şi buget din Camera Deputaţilor au admis, marţi, 
amendamente la proiectul legii offshore, astfel încât zona de protecţie în cazul unor descoperiri arheologice s-a 
redus de la 200 de metri la 50 de metri. 
Un alt amendament introdus marţi în comisii spune că firmele vor fi obligate să depună o declaraţie prin care să-şi 
asume plata reparaţiilor pentru eventuale daune aduse mediului. Potrivit proiectului de lege offshore, titularii 
acordurilor petroliere depun la Ministerul Energiei o „documentaţie” care va fi anexată cererii privind emiterea 
actului de autorizare pentru lucrările offshore. Fără această documentaţie, Ministerul Energiei nu poate emite 
actul de autorizare în privinţa lucrărilor offshore. Comisiile de specialitate din Camera Deputaţilor au adoptat, 
marţi, un amendament în sensul în care documentaţia obligatorie pe care trebuie să o depună investitorii va 
conţine şi „Declaraţia titularului acordului petrolier privind suportarea costurilor reparării daunelor cauzate 
mediului”. Grupurile parlamentare PSD-ALDE, iniţiatori ai amendamentului, susţin că măsura „se justifică în cazul 
unui litigiu”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Preşedintele Senatului: Dragnea mi-a spus că luni vor avea un CEx în care vor discuta despre remaniere/ 
Despre Toader: Se bucură de susţinerea noastră, a arătat curaj şi pricepere 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, marţi, într-o emisiune TV, că a discutat, luni seară, cu Liviu 
Dragnea care i-a spus că PSD va avea o şedinţă a Comitetului Executiv în care social-democraţii vor discuta despre 
remanierea guvernamentală. 
"Am vorbit aseară cu domnul Dragnea. Mi-a spus că luni urmează să aibă o şedinţă în care vor discuta aceste 
chestiuni. Nu sunt de resortul nostru. Sunt chestiuni care nu ne aparţin", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, 
marţi seară la Digi 24. 
Întrebat cum vede această remaniere iminentă în Guvern şi ce are de spus despre acest subiect, Tăriceanu a 
răspuns: "Nimic. Nu am discutat acest subiect în cadrul coaliţiei. Am abordat cu două, trei săptămâni în urmă de 
principiu această problemă. I-am transmis colegului, Liviu Dragnea, că nu am în intenţie de a face o remaniere a 
miniştrilor ALDE. Cred că multe dintre numele vehiculate şi cei care ar urma să intre probabil că nu au o bază, 
vorbim numai de speculaţii". 
Tăriceanu, despre ministrul Toader: Se bucură de susţinerea noastră, a arătat curaj, determinare şi pricepere 
Preşedintele ALDE a anunţat, marţi seară, că ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, se bucură în continuare de 
susţinerea sa şi că nu ştie de unde a apărut informaţia potrivit căreia acesta nu ar mai fi dorit de partid. 
"Am văzut această ştire (că Tudorel Toader nu ar mai fi susţinut de preşedintele ALDE -n.r.). Nu ştiu de unde a 
apărut. Pe mine mă surprinde. Nu pot să fac chiar zi de zi declaraţii de susţinere. Eu am declarat că fără echivoc 
ministrul Toader se bucură de susţinerea noastră, că a dus nivelul de prestanţă a funcţiei, că a arătat curaj, 
determinare şi pricepere, sigur datorită CV-ului. Nu ştiu de unde a apărut această informaţie şi o dezmint 
categoric", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la Digi 24. 
Anterior, vicepreşedintele ALDE Varujan Vosganian declarase, la Parlament, că formaţiunea liberal-democrată 
apreciază activitatea lui Tudorel Toader, şi că respectă dreptul PSD de a îl evalua pe ministru pentru că portofoliul 
Justiţiei revine formaţiunii social-democrate. 
Precizările au venit după ce în spaţiul public au apărut informaţii potrivit cărora ministrul le-ar fi spus 
reprezentanţilor Sindicatului Grefierilor că nu poate să aibă o discuţie cu aceştia deoarece nu va mai fi la 
conducerea Ministerului Justiţiei, lucru infirmat ulterior şi de Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaţilor votează, decizional, Legea privind combaterea spălării banilor 
Deputaţii vor vota, miercuri, Legea pentru combaterea spălării banilor. Comisia juridică a adoptat raport favorabil 
cu amendamente potrivit cărora oganizaţiile minorităţilor nu raportează către stat a beneficiarilor finali, iar Oficiul 
de spălare a banilor va raport lunar la ANAF tranzacţii numerar. 
La dezbaterile din plenul de luni al Camerei Deputaţilor pe marginea iniţiativei legislative, deputatul UDMR 
Marton Arpad a anunţat că formaţiunea maghiară nu poate susţine proiectul dacă nu se elimină din text obligaţia 
ca ONG-urile să raporteze toţi beneficiarii ajutoarelor pe care le dau. 
La rândul său, deputatul PNL Ioan Cupşa a anunţat că nici liberalii nu vor vota proiectul, din aceleaşi motive ca 
UDMR. 
Potrivit raportului dat de comisiile reunite juridică şi de buget la legea de prevenire a spălării banilor, noţiunea de 
„beneficiar real” include în cazul asociaţiilor şi fundaţiilor „persoanele fizice sau, în cazul în care acestea nu au fost 
identificate, categoria de persoane fizice în al căror interes principal asociaţia sau fundaţia a fost înfiinţată sau 
funcţionează”. 
De asemenea, legea prevede că reprezintă „entităţi raportoare” fundaţiile şi asociaţiile, federaţiile, precum şi 
orice alte persoane juridice de drept privat fără scop patrimonial. 
În ceea ce priveşte fundaţiile şi asociaţiile, s-a introdus o excepţie de la obligativitatea raportării beneficiarilor 
reali pentru organizaţiile cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale, membre ale Consiliului Minorităţilor 
Naţionale. 
Potrivit legii, unitatea de informaţii financiare a României este Oficiul Naţional de Prevenire şi Combatere a 
Spălării Banilor (ONPCSB). Oficiul este autoritatea care coordonează realizarea evaluării riscurilor de spălare a 
banilor şi finanţare a terorismului la nivel national. 
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Proiectul legislativ spune că reprezintă „entităţi raportoare” instituţiile de credit şi cele financiare, instituţiile 
financiare, administratorii de fonduri de pensii private, furnizorii de servicii de jocuri de noroc, auditorii, experţii 
contabili, persoanele care acordă consultanţă fiscală, notarii, avocaţii, executorii judecătoreşti, agenţii imobiliari, 
fundaţiile şi asociaţiile, precum şi „alte entităţi care comercializează bunuri sau prestează servicii, în măsura în 
care efectuează tranzacţii în numerar a căror limită minimă reprezintă echivalentul în lei a 10.000 euro, indiferent 
dacă tranzacţia se execută printr-o singură operaţiune sau prin mai multe operaţiuni ce par a avea o legătură între 
ele”. 
Aceste entităţi raportoare sunt obligate să transmită ONPCSB „un raport pentru activitate suspectă” dacă acestea 
„cunosc, suspectează sau au motive rezonabile să suspecteze că: bunurile provin din săvârşirea de infracţiuni sau 
au legătură cu finanţarea terorismului; sau persoana sau împuternicitul/reprezentantul/mandatarul acesteia nu 
sunt cine pretind a fi”. 
Totodată, raportul adoptat de comisiile de specialitate conţine amendamente care introduc în legea privind 
spălarea banilor o categorie intitulată "persoanelor expuse public", din care face parte Preşedintele României, 
membrii Guvernului, parlamentarii, conducerile partidelor şi judecătorii CCR. 
Proiectul asupra Legii pentru combaterea şi prevenirea spălării banilor va fi adoptat, miercuri, decizional de către 
Camera Deputaţilor, în contextul transpunerii unei directive europene. 
Pe 19 iulie, Comisia Europeană a anunţat că trimite România, Grecia şi Irlanda în faţa Curţii de Justiţie a UE pentru 
că nu au pus în aplicare normele în materie de combatere a spălării banilor, se arată într-un comunicat de presă 
publicat pe site-ul instituţiei. 
Termenul pentru transpunerea de către statele membre în legislaţiile lor naţionale a celei de-a patra directive 
europene privind combaterea spălării banilor a fost 26 iunie 2017. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Adina Florea a dat lovitura în prima zi de muncă la Parchetul General: A fost propusă pentru avansare 
Secția de anchetare a infracțiunilor din justiție din cadrul Parchetului General și-a început activitatea. La această 
secție lucrează Adina Florea, propunerea ministrului Justiției pentru șefia DNA. Potrivit Antena3, Florena Strechi a 
propus astăzi avansarea Adinei Florea în funcția de adjunct al Secției. 
Adina Florea a sosit la primele ore ale dimineții la sediul PG, spunând că e gata să înceapă activitatea. 
„Cu gânduri foarte bune. Ne apucăm de treabă”, a declarat procurorul Adina Florea, la intrarea în sediul 
Parchetului General. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Tudorel Toader este aşteptat să anunţe astăzi, la ora 18:00, rezultatul evaluării lui Augustin Lazăr 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, este aşteptat să anunţe, miercuri, la ora 18:00, rezultatul evaluării procurorului 
general, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse din cadrul Ministerului. Evaluarea lui Augustin Lazăr a fost demarată 
pe 25 august. 
În luna august, ministrul Justiţiei anunţa că declanşează procedura de evaluare a activităţii manageriale a lui 
Augustin Lazăr, în contextul protocoalelor încheiate cu Serviciul Român de Informaţii (SRI). Mai exact, după 
scandalul publicării protocolului încheiat în 2016 între Parchetul General şi Serviciul Român de Informaţii, act 
semnat de Augustin Lazăr. În replică, procurorul general a precizat, la acea vreme, că întreaga colaborare PG-SRI a 
fost efectuată în cadrul legii şi că tema protocoalelor este, de fapt, una falsă. Augustin Lazăr a mai subliniat că de 
existenţa acestor protocoale se ştia de multă vreme, iar ministrul Justiţiei şi Consiliul Superior al Magistraturii au 
primit documentele pentru a se demonstra că Ministerul Public nu are nimic de ascuns. 
 Ulterior, ministrul Justiţiei a anunţat că a cerut de la Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) o situaţie privind 
evaluările lui Augustin Lazăr din ultimii trei ani, pentru a afla dacă a fost evaluat şi care a fost calificativul pe care 
procurorul general l-a primit. CSM a trimis apoi către minister situaţia evaluărilor procurorului general, membrii 
Consiliului arătând că Lazăr nu a fost supus niciunei evaluări. Procurorul general afirma, în replică, că nu are 
emoţii deoarece în 36 de ani de activitate a fost evaluat cu "foarte bine". 
Contrele dintre ministrul Justiţiei şi procurorul general nu s-au oprit aici. Tudorel Toader a anunţat că decizia de 
evaluare nu a venit din senin şi că a observat o îndepărtare progresivă a activităţii Ministerului Public de la rolul 
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său constituţional şi de la rolul de garantare a drepturilor şi libertăţilor omului. Augustin Lazăr a răspuns, 
referindu-se la evaluarea sa de către ministrul justiţiei pe fondul disputei privind protocolul cu SRI, că scopul 
acestui joc ilegal îl reprezintă de fapt destabilizarea Ministerului Public. 
Un alt subiect de dispută între cei doi, în cadrul unei şedinţe a plenului CSM, a fost nominalizarea Adinei Florea la 
şefia Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA). Interviul acesteia în cadrul Consiliului a fost amânat de pe 24 
septembrie pe 8 octombrie după ce Augustin Lazăr a sesizat Inspecţia Judiciară cu privire la o posibilă abatere 
disciplinară a candidatei pentru funcţia de procuror şef al DNA, în contextul suspiciunilor că protocolul publicat de 
Darius Vâlcov pe Facebook ar fi provenit de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Constanţa, instanţă de unde 
provine şi Adina Florea. Ministrul Justiţiei s-a opus şi le-a cerut membrilor CSM să nu amâne audierea deoarece nu 
există niciun temei juridic. Cu toate acestea, interviul a fost amânat. În cele din urmă, CSM a dat aviz negativ 
pentru Adina Florea, însă Tudorel Toader a transmis preşedintelui Klaus Iohannis propunerea. 
Augustin Lazăr are o vechime în funcţia de procuror de 34 de ani, dintre care 18 ani în funcţii de conducere. A fost 
procuror general al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia începând cu anul 2013, calitate în care a 
coordonat şi instrumentat dosare complexe, unul dintre acestea fiind urmărirea şi repatrierea tezaurelor sustrase 
din situl Sarmizegetusa Regia, în care a fost necesară cooperarea judiciară internaţională. Anterior, din anul 2001 
până la finalul anului 2012, a ocupat funcţia de procuror general adjunct al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel 
Alba Iulia. Din 28 aprilie 2016, Augustin Lazar ocupă funcţia de procuror general al României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate astăzi sesizările lui Iohannis, ale Opoziţie şi ÎCCJ pe modificarea Codului Penal 
CCR va discuta, miercuri, sesizările făcute de preşedintele Klaus Iohannis, de partidele din Opoziţie şi de către ÎCCJ 
asupra legii de modificare a Codului Penal şi a Legii 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea 
faptelor de corupţie. 
Curtea Constituţională a României a amânat în mai multe rânduri pronunţarea asupra obiecţiilor de 
neconstituţionalitate pe marginea modificării Codului Penal. 
Obiecţiile au fost formulate de un număr de 110 deputaţi PNL, PMP, USR şi neafiliaţi, precum şi de Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) şi de şeful statului, Klaus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat CCR pe 25 iulie în legătură cu modificările aduse de către Parlament Codului 
Penal şi a Legii nr. 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 
Iohannis argumentează, în sesizarea depusă la CCR, că dezbaterea şi adoptarea de către Senat a proiectului care 
aduce modificări Codului Penal încalcă Constituţia, în sensul că depăşeşte termenul constituţional de 60 de zile 
stabilit pentru prima Cameră sesizată, termen care, arată şeful statului, s-a împlinit pe 16 iulie, însă iniţiativa 
legislativă a fost adoptată pe 3 iulie de către Senat şi pe 4 iulie de Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional. 
"Termenul de 45 de zile, respectiv de 60 de zile prevăzut la art. 75 alin. (2) din Legea fundamentală este un 
termen ce priveşte raporturile constituţionale dintre autorităţile publice, respectiv raporturile dintre cele două 
Camere ale Parlamentului, pe de o parte, şi între acestea şi Guvern, pe de altă parte. La împlinirea acestuia, 
dreptul şi, totodată, obligaţia primei Camere competente să dezbată o iniţiativă legislativă încetează, legea 
considerându-se adoptată în forma depusă de iniţiator. Ca efect al împlinirii acestui termen, se naşte dreptul 
Camerei decizionale de a se pronunţa asupra iniţiativei adoptate în condiţiile art. 75 alin. (2) şi de a decide 
definitiv. De asemenea, împlinirea acestui termen are consecinţa imposibilităţii membrilor primei Camere 
competente de a mai formula amendamente, dincolo de acest interval de timp stabilit de Constituţie propunerile 
parlamentarilor sau ale comisiilor nemaifiind admisibile. Aceeaşi este şi consecinţa pentru Guvern care, dincolo de 
acest termen, nu mai poate formula şi depune amendamente cu privire la legea respectivă în cadrul primei 
Camere sesizate, nu mai poate solicita dezbaterea acesteia în procedură de urgenţă sau înscrierea ei cu prioritate 
pe ordinea de zi, toate aceste drepturi putând fi exercitate de Guvern doar în cadrul Camerei decizionale", se 
arată în textul sesizării şefului statului, potrivit Administraţiei Prezidenţiale. 
Astfel, Iohannis susţine, în textul sesizării că atât Codul penal, cât şi a Legii nr. 78/2000 pentru prevenirea, 
descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie sunt neconstituţionale deoarece încalcă următoarele aspecte: 
"1. sesiunea extraordinară a Camerei Deputaţilor nu a fost constituţional întrunită; 2. legea nu a fost înscrisă în 
mod expres pe ordinea de zi a sesiunii extraordinare a Camerei Deputaţilor, aceasta nefiind adoptată de Senat în 
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calitate de primă Cameră sesizată şi nici înregistrată la Biroul permanent al Camerei Deputaţilor la momentul 
emiterii Deciziei Preşedintelui Camerei Deputaţilor de convocare în sesiune extraordinară". 
PNL, USR şi PMP au sesizat CCR pe 5 iulie asupra proiectului de lege pentru modificarea Codului Penal, susţinând 
că peste 30 de articole sunt neconstituţionale, printre care şi cel care referitor la abuzul în serviciu, cât şi 
abrogarea articolului privind neglijenţa în serviciu. 
"Sperăm că acest Cod al protejării infractorilor nu va deveni lege niciodată. Solicităm CCR să trimită întrebările 
preliminare care privesc statul de drept, care privesc această valoare fundamentală a UE, să pună aceste întrebări 
preliminare Curţii de Justiţie a UE şi apoi să se aplece la sesizarea noastră de neconstituţionalitate a demersului 
PSD-ALDE. Această sesizare este rodul muncii a PNL, USR şi PMP. Împreună am sesizat CCR. Ziua de ieri a fost o zi 
ruşinoasă", a afirmat deputatul PNL Ioan Cupşa în Parlament. 
Deputatul PNL a susţinut că sunt peste 30 de articole notate în sesizarea depusă ca fiind neconstituţionale, printre 
care şi articolul privitor la abuzul în serviciu. 
"Peste 30 de articole sunt atacate de către noi în acea sesizare de neconstituţionalitate. În egală măsură, atacăm 
actul în sine, în integralitatea sa (...), s-a încălcat principiul bicameralismului, s-a încălcat regulamentul Camerei 
atunci când a fost adoptat acest act. Vom vedea ce aduce viitorul. (...) E vorba de neconstituţionalitatea articolului 
privind abuzul în serviciu, de asemenea considerăm neconstituţională abrogarea neglijenţei în serviciu, e 
neconstituţională modificarea legii penale", a mai precizat Cupşa. 
Deputatul Ionuţ Simionca a anunţat că românii aşteaptă de la aleşi să emită legi drepte pentru cetăţeni, acest 
lucru nefiind valabil în cazul proiectului de modificare a Codului Penal. 
"PMP este categoric împotriva acestor propuneri legislative, românii aşteaptă de la noi să dăm legi drepte pentru 
cetăţeni, nu legi speciale pentru liderii politici, de aceea ne-am alăturat celor din PNL şi USR şi noi credem că noi 
trebuie să luptăm pentru cetăţenii noştri", a explicat deputatul PMP. 
Camera Deputaţilor a adoptat, pe 4 iulie, proiectul care aduce modificări la Codul Penal, cu 167 de voturi pentru 
97 împotrivă, 19 abţineri, în calitate de for decizional, după ce iniţiativa a trecut de Senat pe 3 iulie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Augustin Lazăr cere consultarea procurorilor pentru reevaluarea modificărilor aduse codurilor penale 
Procurorul general Augustin Lazăr transmite, marţi, că procurorii din parchetele Ministerului Public pot contribui, 
prin consultare, la reevaluarea modificărilor Codului penal şi a Codului de procedură penală, arătând că 
rapoartele Comisiei de la Veneţia au confirmat îngrijorările acestora. 
"Concluziile Avizului Comisiei de la Veneţia cu privire la modificarea Codului penal şi a Codului de procedură 
penală, adoptat la data de 20 octombrie 2018, au confirmat îngrijorările procurorilor cu privire la faptul că noile 
coduri vor conţine, în situaţia intrării în vigoare, contradicţii care vor cauza incertitudine legală pentru o perioadă 
lungă de timp. De asemenea, multe dintre modificări ar putea afecta grav eficacitatea sistemului judiciar în lupta 
împotriva corupţiei şi a altor infracţiuni grave", arată Augustin Lazăr, printr-un comunicat de presă remis marţi 
MEDIAFAX. 
Luând act de recomandarea Comisiei de revizuire în ansamblu a legilor de modificare, procurorul general reafirmă 
disponibilitatea Ministerului Public de a contribui, prin consultarea tuturor unităţilor de parchet, la sprijinirea 
demersurilor de reevaluare a modificărilor Codului penal şi a Codului de procedură penală. 
"Totodată, atrage atenţia asupra concluziei formulate în Avizul Comisiei de la Veneţia privind modificările aduse 
legilor nr. 303/2004, nr. 304/2004 şi 317/2004, adoptat la data de 20 octombrie 2018, conform căreia 
independenţa procurorilor poate fi afectată de prevederile privind numirea şi eliberarea din funcţie a procurorilor 
din vârful ierarhiei şi care stabilesc rolul ministrului justiţiei în aceste proceduri, precum şi asupra recomandării de 
reexaminare a acestor prevederi prin menţinerea rolului CSM şi a Preşedintelui României", concluzionează Lazăr. 
Comisia de la Veneţia a exprimat preocupare, în avizul adoptat vineri, privind proiectele de amendamente la 
Codul Penal şi la Codul de Procedură Penală din România, subliniind că modificările afectează grav eficienţa 
sistemului judiciar penal şi acţiunile anticorupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
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 BOMBĂ direct din Parlament: Victor Ciorbea va da explicații în fața parlamentarilor privind OUG pe Legile 
Justiției 
Comisia pentru drepturile omului, culte şi problemele minorităţilor a Camerei Deputaţilor a decis, marţi, să-l 
cheme la audieri pe Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, pe tema ordonanţei privind legile justiţiei de îndată ce 
acesta se întoarce din vacanţă, scrie Agerpres. 
Deputatul Cătălin Nechifor, membru al Pro România, a precizat pe Facebook că a făcut această propunere, care s-
a aprobat în şedinţa comisiei. 
"Având în vedere controversele create în spaţiul public, referitoare la OUG 92/2018 privind modificările la legile 
justiţiei şi la situaţia creată de plecarea Avocatului Poporului în concediu, am solicitat invitarea domnului Victor 
Ciorbea şi s-a aprobat acest lucru, în Comisia pentru drepturile omului, culte şi problemele minorităţilor naţionale, 
de îndată ce Avocatul Poporului se va întoarce din vacanţă", a explicat Cătălin Nechifor. 
Săptămâna trecută, Parchetul General, PNL şi USR i-au solicitat Avocatului Poporului să sesizeze Curtea 
Constituţională în legătură cu unele prevederi din ordonanţa de urgenţă care modifică legile justiţiei. Victor 
Ciorbea, care se află în concediu, a susţinut că nu a delegat către adjuncţii săi atribuţia de sesizare a Curţii 
Constituţionale deoarece instituţia Avocatul Poporului este o autoritate publică unipersonală, autonomă şi 
independentă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Se pregăteşte o ordonanţă de urgenţă pentru conturi pe numele copiilor. Planul Guvernului 
Statul vrea să-i încurajeze pe părinţi să pună bani deoparte pentru copii. Guvernul pregătește o Ordonanță de 
Urgență prin care Trezoreria va deschide automat conturi pe numele copiilor, iar părinții vor putea depune bani. 
Guvernul promite dobânzi plus o primă anual, dar banii vor fi accesibili abia după vârsta majoratului. Programul se 
vrea un ajutor pentru tineri, dar la fel de bine poate fi şi un împrumut accesibil pentru stat. 
Guvernul pregătește o Ordonanță de Urgență prin care Trezoreria va deschide automat conturi pe numele copiilor, 
iar părinții vor putea depune bani. Potrivit proiectului, statul va deschide automat conturi de economii pe numele 
minorilor chiar de anul acesta. Şi, potrivit statisticii oficiale, vorbim despre peste patru milioane de copii. 
Sistemul este unul relativ simplu. Părinții, dacă vor dori acest lucru, vor putea depune diferite sume de bani în 
respectivul cont. Dacă depun cel puţin 1200 de lei într-un an, guvernul ar urma să adauge o primă de 600 de lei 
plus o dobândă de 3% pe an. 
Dacă la finalul anului suma depusă este mai mică decât 1200 de lei, titularul contului nu va beneficia de prima de 
stat, dar va primi în continuare dobânda. Însă, dacă depunerea anuală depăşeşte pragul minim, s-ar putea ajunge 
la un randament anual de 40 la sută pentru toată perioada. Sumele nu pot totuşi să depăşească 100.000 euro. 
Deşi programul se vrea a fi un ajutor pentru tineri, în primă fază este de fapt un împrumut facil pentru stat, pe o 
perioadă de cel mult 18 ani având în vedere că banii vor fi accesibili tinerilor abia după vârsta majoratului. Prin 
urmare, banii depuşi de părinţi vor sta la dispoziția Trezoreriei perioade lungi de timp fără niciun cost. Statul ar 
urma să înregistreze costuri doar la momentul la care minorul împlinește 18 ani şi va trebui să îi vireze primele 
anuale şi dobânzile acumulate. 
Este de asemenea şi o strategie prin care Guvernul intră în concurenţă directă cu băncile care oferă servicii 
similare, dar care nu au însă capacitatea de a acorda, pe lângă dobândă, şi o primă anuală de până la 50% din 
valoarea economiei. 
Mai există însă un amănunt de care trebuie să se ţină cont mai ales că este vorba de perioadă atât de lungă - 
inflația. Şi, din 2000 până acum, media a fost undeva sub 9 la sută. 
Dacă se ia în considerare o medie a inflației de 5 procente în următorii 18 ani, valoarea reală la sfârșitul perioadei 
de economisire va fi de 1273 de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Parlamentul ar putea obliga Ministerul Transporturilor să facă autostrada Târgu Mureș - Iași 
Ce master-plan de Transporturi, ce strategii guvernamentale? Comisia de Transporturi a Camerei Deputaților a 
votat un proiect de lege care pur și simplu obligă Ministerul Transporturilor să demareze realizarea autostrăzii 
Târgu Mureș - Iași. 
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Comisia pentru Transporturi şi Infrastructură din Camera Deputaţilor a votat, marţi, proiectul de lege privind 
construcţia Autostrăzii Iaşi - Târgu Mureş, secretarul comisiei, liberalul Marius Bodea, recunoscând că demersul 
este "inedit, dar necesar". 
Proiectul de lege privind construcţia Autostrăzii Iaşi - Târgu Mureş a fost votat anterior şi în Senat, urmând să fie 
dezbătut în perioada următoare în plenul Camerei Deputaţilor, potrivit News.ro. 
Secretarul Comisiei pentru transporturi din Camera Deputaţilor, liberalul Marius Bodea, a afirmat că votul de 
marţi din comisie a fost dat în unanimitate şi că, "foarte probabil", plenul Camerei Deputaţilor va lua în discuţie 
această lege în luna noiembrie. 
Întrebat de ce este necesar un asemenea proiect, deputatul Marius Bodea a declarat că "niciun guvern nu-şi mai 
permite să nu pună legea în aplicare, adică să nu facă autostrada, întrucât documentul devine obligatoriu". 
"Este o premieră pentru România, deşi alte state procedează la fel. Practic, guvernele sunt astfel obligate să facă 
proiecte importante. Este inedit acest demers, dar necesar. Guvernul putea să demareze singur proiectul, fără a fi 
împins de la spate", a afirmat deputatul PNL Marius Bodea. 
Proiectul de lege privind construcţia Autostrăzii Iaşi - Târgu Mureş prevede ca Ministerul Transporturilor să 
iniţieze, în termen de 30 de zile de la intrarea legii în vigoare, procedurile necesare pentru realizarea investiţiei. 
Asociaţiile civice ieşene "Moldova vrea Autostradă" şi "Împreună pentru A8", care militează pentru construcţia 
Autostrăzii Iaşi - Târgu Mureş, îi solicită o întâlnire liderului PSD Liviu Dragnea, pentru a explica de ce proiectul nu 
va fi realizat integral din fonduri europene. 
Pe de altă parte, cele două asociaţii continuă strângerea de semnături pentru a forţa Guvernul să înceapă cât mai 
repede construcţia de autostrăzi în Moldova, campania fiind declanşată la începutul săptămânii trecute. 
Iniţiatorii acţiunii susţin că infrastructura reprezintă "o condiţie obligatorie pentru dezvoltarea durabilă 
economică şi socială a Moldovei şi recup erarea decalajului faţă de restul ţării". 
(Sursa: News.ro) 
 

 Consiliul Concurenţei analizează posibilitatea de a plafona preţul carburanţilor 
Consiliul Concurenţei analizează, împreună cu Ministerul Finanţelor, posibilitatea de a plafona preţul 
carburanţilor, în contextul intenţiei Guvernului de a elimina supraacciza, a declarat, marţi, pentru Agerpres, 
preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu. 
Consiliul Concurenţei analizează posibilitatea de a plafona preţul carburanţilor, în contextul în care s-ar putea 
elimina supraacciza.  
"Este o idee recentă şi ne vom consulta cu Ministerul Finanţelor pe această temă. Mi se pare absolut legitimă 
intenţia Guvernului de a se asigura că reducerea de taxe se reflectă şi la pompă", a spus Chiriţoiu. 
Potrivit acestuia, Consiliul Concurenţei a analizat până acum mai multe situaţii în care taxele aplicate unor 
produse au scăzut sau au crescut, precum reducerea TVA la pâine, iar analizele au arătat că aceste scăderi sau 
creşteri se reflectă şi în preţurile finale. 
"Vom analiza dacă de această dată este cazul să luăm măsura plafonării. Legislaţia naţională prevede situaţii în 
care preţurile pot fi plafonate sau îngheţate, iar o astfel de măsură este compatibilă cu legislaţia europeană", a 
arătat oficialul Concurenţei. 
El a adăugat că măsura plafonării preţurilor s-a mai aplicat de două ori până acum în România, cel mai recent în 
cazul poliţelor RCA, iar Comisia Europeană nu a considerat că această măsură ar fi fost ilegală. 
Chiriţoiu a precizat că analiza sectorială pe care o derulează Consiliul Concurenţei în ceea ce priveşte preţul 
carburanţilor va fi gata în curând, iar raportul va fi făcut public la începutul anului viitor. 
"Datele arată că variaţia barilului de ţiţei se transmite şi în preţ, adică, atunci când cotaţia barilului creşte, se 
majorează şi preţul la pompă, iar, când barilul scade, scade şi preţul în benzinării", a explicat Chiriţoiu. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a vorbit, luni seară, la Antena 1, despre posibilitatea plafonării preţurilor 
la carburanţi, odată cu eliminarea supraaccizei. 
"Discutăm cu cei de la Consiliul Concurenţei pentru a găsi o formulă legală ca această scădere să se regăsească în 
economie şi la nivelul fiecărui consumator", a declarat Teodorovici, potrivit observator.tv. 
În septembrie, Teodorovici a anunţat că analizează eliminarea supraaccizei la carburanţi şi va face o propunere în 
acest sens până la finele anului. 
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"O să fie o discuţie la nivel de Guvern. Va fi o propunere din partea noastră ca Minister de Finanţe vizavi de 
supraacciză. Până la final de an o să vedeţi o propunere în acest sens. Vom face analize şi vedem exact care este 
situaţia. După cum ştiţi bine, în România prima acţiune este să spui că e un minus pe buget dacă scoţi o taxă, un 
impozit. Trebuie să te uiţi la efectul de runda a doua. Dacă o astfel de măsură poate produce în economie efecte 
pozitive, este foarte bine", a completat ministrul de resort. 
Ministerul Finanţelor a intenţionat, în luna iulie, să plafoneze şi preţul gazelor şi a iniţiat chiar un proiect de 
hotărâre de Guvern în acest sens. Două zile mai târziu, însă, proiectul a fost retras de pe site-ul ministerului, iar 
Teodorovici a afirmat că subiectul va fi reluat "când vom fi cu toţii pregătiţi". 
Potrivit Legii concurenţei, în sectoarele economice sau pe pieţele unde concurenţa este exclusă sau substanţial 
restrânsă prin efectul unei legi sau datorită existenţei unei poziţii de monopol, Guvernul poate, prin hotărâre, să 
instituie forme corespunzătoare de control al preţurilor pentru o perioadă de cel mult trei ani, care poate fi 
prelungită succesiv pe durate de câte cel mult un an, dacă împrejurările care au justificat adoptarea respectivei 
hotărâri continuă să existe. 
Totodată, pentru sectoare economice determinate şi în împrejurări excepţionale, precum: situaţii de criză, 
dezechilibru major între cerere şi ofertă şi disfuncţionalitate evidentă a pieţei, Guvernul poate dispune măsuri cu 
caracter temporar pentru combaterea creşterii excesive a preţurilor sau chiar blocarea acestora. Asemenea 
măsuri pot fi adoptate prin hotărâre pentru o perioadă de şase luni, care poate fi prelungită succesiv pentru 
durate de câte cel mult trei luni, cât timp persistă împrejurările care au determinat adoptarea respectivei hotărâri. 
Intervenţia Guvernului în aceste situaţii se face cu avizul Consiliului Concurenţei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eugen Teodorovici, măsură fără precedent împotriva șefului ANAF - Ionuț Mișa are INTERZIS să comunice cu 
presa 
Tensiunile dintre ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, şi directorul ANAF, Ionuţ Mişa, sunt tot mai evidente! 
Un ordin de ministru îi înterzice şefului de la Fisc să mai comunice cu presa despre activitatea instituţiei fără a 
obţine înainte aprobare. 
Este vorba despre un ordin al ministrului Finanţelor din data de 30 august, obţinut de Antena3, care arată că, 
începând cu această dată, toate structurile subordonate ministerului, inclusiv ANAF, trebuie să obţină avizul 
ministerului pentru activitatea de comunicare publică, arată Adevărul. 
Astfel, totul, de la răspunsurile date de ANAF până la participarea lui Mişa la diverse conferinţe, trece prin biroul 
de presă de la Ministerul Finanţelor. 
Tensiunile dintre Eugen Teodorovici şi Ionuţ Mişa, care înainte de poziţia de la ANAF a deţinut chiar funcţia de 
ministru al Finanţelor, sunt evidente încă de la începutul colaborării. De altfel, Teodorovici nu a ezitat în a anunţa 
că ăl va demite pe Mişa la finalul anului dacă nu va întruni toate cerinţele care i-au fost trasate. 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Liviu Dragnea s-a întâlnit cu liderul italian care i-a numit ANIMALE pe români: Ce i-a cerut șeful PSD  
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a avut marți, 23 octombrie, o întrevedere cu Matteo Salvini, 
vicepreședinte al Consiliului de Miniștri și ministru de Interne al Republicii Italiene. Principalele teme abordate de 
cei doi oficiali au vizat cooperarea în cadrul Parteneriatului Strategic Consolidat dintre cele două țări, colaborarea 
în vederea deținerii de către România a Președinției Consiliului UE în primul semestru 2019 și situația 
comunităților de români, respectiv italieni, pe teritoriul celor două state. Salvini e nimeni altul decât cel care i-a 
numit animale pe români și a cerut Bucureștiului să nu mai exporte sclavi în Italia. 
Întâlnirea dintre Matteo Salvini, vicepreședinte al Consiliului de Miniștri și ministru de Interne al Republicii 
Italiene, și Liviu Dragnea, președintele Camerei Deputaților, a reprezentat o oportunitate de a discuta despre 
comunitatea de 1,2 milioane de români cu reședința pe teritoriul italian. Astfel, Liviu Dragnea a cerut guvernului 
italian să sprijine comunitatea românească, pentru că aceasta are un rol important și contribuie, în mod activ, la 
dezvoltarea economică a acestui stat. De cealaltă parte, oficialul italian a agreat propunerea, oferindu-și întregul 
suport pentru familiile de români care sunt integrate și respectate în societatea italiană. 
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De asemenea, președintele Camerei Deputaților și vicepreședintele Consiliului de Miniștri au făcut o trecere în 
revistă a stadiului relațiilor bilaterale, atât în ceea ce privește nivelul economic și cel cultural, cât și în contextul 
actualelor subiecte dezbătute la nivel european. 
Discuțiile au evidențiat o perspectivă comună asupra unor teme aflate pe agenda publică europeană, precum 
viitorul UE, Cadrul Financiar Multianual, politica de coeziune, politica agricolă comună, piața internă sau 
extinderea UE. De asemenea, s-au remarcat unele puncte de convergență și în privința migrației, sub aspectul 
cooperării cu țările de origine și cu statele terțe pentru combaterea cauzelor profunde ale migrației. 
În ceea ce privește Programul Președinției României la Consiliul UE, Liviu Dragnea a menționat că acesta va avea 
în prim-plan cetățeanul, eforturile noastre urmând să se concentreze cu precădere pe avansarea dosarelor 
legislative și nelegislative care pot aduce rezultate tangibile pentru cetățenii europeni, conducând astfel la o 
Uniune mai puternică, mai democratică și mai aproape de cetățenii săi. Programul țării noastre se va concentra pe 
patru piloni: convergență, siguranță, valori comune și perspectiva globală a Europei. 
Întrevederea celor doi oficiali a avut loc în contextul vizitei pe care Matteo Salvini, vicepreședinte al Consiliului de 
Miniștri și ministru de Interne al Republicii Italiene, o efectuează în România, la invitația lui Carmen Dan, ministrul 
Afacerilor Interne. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Piața manualelor școlare ar putea fi împărțită din nou de editurile private 
Piața manualelor școlare ar putea fi împărțită din nou de editurile private. După problemele de anul acesta, cu 
manuale pline de greșeli și prea puține manuscrise, părinții cer ajutorul editurilor private. O variantă ar fi ca 
editura Ministerului să se ocupe doar de tirajele mici, adică de manualele pentru minorități și să se renunțe la 
forma digitală, care oricum nu este folosită de profesori. 
În septembrie, anul trecut, Liviu Pop a hotărât din scaunul de ministru al Educației că manualele școlare vor fi 
asigurate doar de Editura Didactică și Pedagogică. 
Pe motiv că editurile private n-au fost în stare să livreze manualele la timp. 
Doar că manualele Editurii Didactice și Pedagogice au ajuns pe băncile elevilor pline de greșeli. 
Cele de Geografie pentru clasa a VI-a au fost retipărite, iar pentru cele de Istorie și Biologie s-au trimis erate. 
Ca să nu se mai repete greșelile, reprezentanții părinților cer reintroducerea editurilor private în "ecuația" 
manualului. 
Proiectul pentru legea manualului a fost declarat neconstituțional, anul trecut, pentru că n-a respectat procedura. 
Acum, inițiatorul proiectului, Liviu Pop, a revenit cu proiectul la Senat, în speranța că la anul vom avea o lege a 
manualului școlar. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Cerere de insolvența a CFR Marfă la Ministerul Transporturilor 
Conducerea compania de infrastructură feroviară CFR SA, creditoare a CFR Marfă cu aproximativ 800 milioane lei, 
a propus Consiliului de Administrație al CFR SA declanșarea cererii de insolvență a CFR Marfă. Norocul CFR Marfă 
este că acest punct a fost retras de pe ordinea de zi a unei ședințe a Consiliului de Administrație al CFR SA 
Cererea ar fi fost făcută în urmă cu aproximativ două săptămâni, însă norocul CFR Marfă a fost acela că membrii 
Consiliului de Administrație ai CFR SA nu ar fi fost de acord. CFR SA, societate care la rândul ei nu se află într-o 
stare economică prea bună, cu venituri în scădere, are de recuperat de la CFR Marfă debite de aproximativ 800 
milioane lei. 
Oficiali din domeniul feroviar au declarat pentru Digi24.ro că decizia a fost respinsă deoarece nu ar fi fost parcurși 
toți pașii necesari, înainte de deschiderea insolvenței. Acești pași ar putea fi negocieri și grafice de rambursare a 
datoriilor, sechestru pe unele active, etc, au explicat oficialii. 
O astfel de decizie nu ar fi văzută prea bine inclusiv de către Ministrul Transporturilor, Lucian Șova, al cărui 
mandat ministerial se află în dezbaterea partidului de guvernământ în ipoteza unei posibile remanieri. 
Însă, pași concreși în vederea recuperării creanțelor sunt ceruți de către Curtea de Conturi. Instituția de control 
cere dovezi că CFR SA a făcut tot ce îi stă în putință pentru a își recupoera banii de la CFR Marfă. 
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Cele două companii sunt parte a unui cerc vicios ce a cuprins transporturile și infrastructura feroviară. CFR Marfă, 
la fel ca oricare alt operator feroviar, plătește către CFR SA o taxă de utilizare a căii ferate, similară vinietei rutiere, 
numită TUI (Taxa de Utilizare a Infrastructurii). Oficiali ai industriei feroviare avertizează că în curând bugetul CFR 
SA ar putea intra pe minus din cauza veniturilor din ce în ce mai mici obținute din TUI dar și a micșorării 
subvențiilor de la bugetul de stat. 
Ca și cum problemele celor două companii ne le sunt suficiente, Comisia Europeanaă cere Guvernului recuperarea 
unor sume uriașe considerate ajutor de stat primit de CFR Marfă. 
Cauza acestei situații este un artificiu curios și complicat făcut în 2013 de către guvernul Victor Ponta la momentul 
privatizării. CFR Marfă, companie care avea datorii importante la CFR SA, a preluat de la aceasta datoriile CFR SA 
la bugetul de stat. Compania de Marfă și-a anulat astfel  obligațiile la CFR SA iar datoriile sale au fost convertite în 
acțiuni ce au revenit statului. 
Privatizarea a eșuat în urma disputelor dintre guvernul Victor Ponta și fostul președinte Traian Băsescu dar și din 
cauza pregătirii necorespunzătoare a privatizării. CE acceptă astfel de conversii a datoriilor în acțiuni doar o 
singură dată, în vederea privatizării. Deoarece procedura a eșuat CE cere acum Guvernului să recupereze de la 
CFR Marfă valoarea ajutorului. 
Lichidarea companiei este așteptată ca pâinea caldă de operatorii feroviari din țările străine, in special germani, 
dar și de cei privați din România, interesați de a prelua piața CFR Marfă. 
"După semnalele pe care le am, mai degrabă se îndreaptă către o soluţie defavorabilă companiei CFR Marfă şi eu 
fac toate eforturile să fim pregătiţi pentru ceea ce-i mai rău, adică o decizie nefavorabilă, situaţie în care va trebui, 
probabil, ca această companie să ia măsuri în vederea returnării contravalorii acelei tranzacţii, ceea ce este imens, 
lucru care poată să conducă la declararea insolvenţei sale”, afirma recent ministrul Transporturilor, Lucian Şova. 
La finele anului trecut CFR Marfă înregistra o datorie uriașă de peste un miliard de lei care depășea veniturile nete 
de aproximativ 800 milioane lei, dar și o pierdere de 157 milioane lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Marea Neagră este tot mai periculoasă. România are nevoie de cea mai performantă tehnologie navală 
În contextul provocărilor permanente făcute de Rusia la marginea spațiului NATO din Marea Neagră, Marina 
Română are nevoie de cea mai performantă tehnologie navală, oferită de Naval Group și Șantierul Naval 
Constanța prin corveta Gowind® 2500. 
Aceasta este o platforma care combină caracteristici antidetecție de neegalat și o rezistență ridicată, având 
integrate cele mai moderne sisteme NATO de luptă anti-aeriană, anti-submarin și împotriva navelor inamice de 
suprafață. 
Sistemul de management al luptei de ultimă generație, SETIS, este rezultatul experienței îndelungate a Naval 
Group în proiectarea sistemelor integrate, multi-misiune și de luptă. 
Datorită sistemul SETIS, care oferă cele mai bune soluții de gestionare și de luare a deciziilor, Gowind® 2500 
asigură supremația în lupta pe mare și face față cu succes atât amenințărilor convenționale, cât și celor 
asimetrice. 
Dezvoltat în cadrul programului fregatelor franceze (FREMM), sistemul este interoperabil NATO și și-a dovedit 
performanțele superioare în misiunile de luptă pe mare. 
Senzorii panoramici și modulul pentru culegere de informații au fost proiectați de Naval Group pentru a optimiza 
performanța operațională a unei nave militare, printr-un radar și un sistem de senzori cu detectare de 360 de 
grade. 
Asocierea dintre Naval Group și Șantierul Naval Constanța este un proiect economic de cooperare industrială care 
va face posibil un transfer real de tehnologie de vârf pentru construcția, dotarea și mentenanța corvetelor. 
Realizarea transferului de tehnologie creează premisele dezvoltării, pe termen lung, a unei capacități naționale 
avansate, la dispoziția Ministerului Apărării Naționale, în care toate procesele, de la cele de proiectare și inginerie 
tehnologică, aprovizionare cu materiale și achiziții echipamente, management de proiect și producție, calitate și 
testare până la livrare, sunt realizate în totalitate pe teritoriul României. 
Expertiza Naval Group se bazează pe o sferă cuprinzătoare de abilități și know-how, aplicabile în cazul design-ului, 
ingineriei, construcțiilor de nave; cunoștințe solide în designul și integrarea plaformelor, designul și integrarea 
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sistemelor de luptă și o expertiză puternică în designul și integrarea vaselor de război – aspect-cheie care 
garantează performanța generală; o sferă extinsă de servicii de cooperare industrială (infrastructură navală, R&D 
etc). 
Santierul Naval Constanța este unul dintre cele mai mari șantiere de construcții, reparații si conversii de nave din 
Europa. 
Șantierul Naval Constanța are peste 125 de ani de funcționare, timp în care au fost construite peste 500 de nave, 
30 doar în ultimii 16 ani grație unor investiții foarte ample, de peste 30 de milioane de euro. 
Este auditat international în privința capabilității de a construi nave militare de tipul corvetelor, dar și de 
dimensiuni mult mai mari. Șantierul este partenerul strategic al Forțelor Navale Române în reparația și 
modernizarea celor mai importante nave, derulând mai multe programe în acest sens cu Marina Română. 
Lider european în construcția de nave militare, Naval Group este unul dintre puținii constructori la nivel mondial 
de portavioane, submarine nucleare și nave de ultimă generație. Cu actionar majoritar statul francez, Naval Group 
este principalul furnizor al Marinei franceze, care dispune de o vastă experienta în contracararea amenințării 
prezentate de submarinele rusești în Atlantic și Mediterană. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Hidroelectrica închide afacerea de vânzare de energie electrică din Serbia 
Hidroelectrica, cel mai mare producător de energie electrică din România închide sucursala din Serbia, creată 
pentru tradingul de energie, pentru că statul român nu permite producătorilor exportul direct de energie 
electrică. 
 “Aprobarea dizolvării şi lichidării Hidroelectrica Trading doo din Republica Serbia” este una dintre deciziile supuse 
votului deciziei Adunării Generale Extraordinare a Acţionarilor companiei, care va avea loc data viitoare, 
potrivit e-nergia.ro 
Surse din piaţa de energie ne-au explicat că decizia Hidroelectrica de menţine această firmă în Serbia nu se mai 
justifică, în condiţiile în care Autoritatea de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE), nu permite producătorilor 
români de energie, deci nici Hidroelectrica să vândă energie la export în nume propriu. 
România este exportator net de energie electrică, dar exporturile se fac doar prin firme de trading. 
Hidroelectrica are deja un proces cu ANRE pe această temă, compania fiind amendată pentru că ar fi vândut 
direct energie electrică pe piaţa din Ungaria. În UE nu există interdicţia vreunui producător de a vinde, pe orice 
piaţă din blocul continental, energie prin propria sa firmă de furnizare/trading, dar România a impus 
producătorilor de energie de la noi obligaţia de pune la vânzare în România toată caantitatea de energie produsă. 
Procesul se află de circa trei ani la Curtea de Justiţie a Uniunii Europene. 
România a exportat în primele şase luni din acest an 592 GWh de energie electrică pe liniile către Serbia, fiind 
exportator net pe această relaţie, în condiţiile în care importurile au fost de doar 161 GWh. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dobânda interbancară crește. În 2018 s-a majorat de la 2,03% la 3,32% 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, continuă 
să crească, ajungând marţi, pe piaţa interbancară, la 3,32% pe an, de la 3,30% pe an luni, iar de la începutul lunii 
avansul este de 4,73%.  
Conform datelor BNR, la începutul acestui an, ROBOR la 3 luni se situa la 2,05%. În perioada similară a anului 
trecut, 23 octombrie, indicatorul era la 1,85% pe an, reiese din datele Băncii Naţionale a României (BNR), 
informează Agerpres.ro. 
În ceea ce priveşte indicele la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, acesta a stagnat la 3,52% 
pe an. 
De asemenea, ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale, a stagnat la 3,58%, iar indicele ROBOR la 12 luni, a urcat la 3,63% pe an.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Iohannis, DISCURS în PE: Românii şi-au făcut auzită vocea când au trebuit să apere statul de drept/ Juncker, 
mesaj pentru România: Trebuie consens naţional pe lupta anticorupţie  
Preşedintele României, Klaus Iohannis, participa marţi, la Strasbourg, la dezbaterea organizată de Parlamentul 
European (PE) privind viitorul Uniunii Europene, în cadrul căreia va susţine o alocuţiune referitoare la viziunea 
României privind viitorul UE. La finalul alocuţiunii şefului statului român, Jean Claude Juncker, preşedintele 
Comisiei Europene, a transmis un mesaj pentru Guvernul şi Parlamentul de la Bucureşti, şi anume, că e nevoie de 
consens pe statul de drept şi lupta anticorupţie, pentru a nu fi efecte negative pe aderarea la Schengen. 
Şeful statului român a afirmat marţi, în plenul Parlamentului European, că "Europa cu două viteze" nu este o 
soluţie, iar Europa trebuie să arate că este unită şi nu lasă niciun cetăţean în urmă. 
"Este un privilegiu să mă aflu în Parlamentul European. Vă mulţumesc pentru invitaţia de a participa la dezbaterea 
privind viitorul UE. Uniunea a fost marcată de provocări multiple care ne-au testat unitatea, de la criza economică, 
a migraţiei, atacurile teroriste. A fost un deceniu în care UE a trebuit să înveţe să se adapteze din mers. Ne uneşte 
identitatea europeană, bazată pe principii, valori, iar aceste valori comune trebuie mereu redescoperite, 
reapreciate şi repuse în valoarea, pentru că universalitatea valorilor stă în caracterul lor regerenator", a declarat 
Klaus Iohannis, în Parlamentul European. 
Preşedintele a declarat că este nevoie de o Europa cu o singură inimă, care nu lasă niciun cetăţean în urmă. 
"Parcurgem un nou capitol. Pledez ferm pentru unitate, coeziune, solidaritate şi pengtru calea europeană comună 
în eforturile de consolidare a propiectului european. Cheia centrală trebuie să rămână unitatea.Uniunea 
Europeană este un proieect evolutiv, noile realităţi impun o dezvoltare şi în niciun caz o repunere în discuţie a 
principiilor fundamnetale. O Uniune puternică nu avem nevoie să fie creată în detrimentul unităţii. Avem nevoie de 
o Uiune care nu lasă în spate niciun cetăţean european. Din acest punct de vedere o Europă cu două viteze nu 
poate reprezenta o soluţie",a mai spus Iohannis. 
 
Iohannis: Românii şi-au făcut auzită vocea când au trebuit să apere statul de drept 
Preşedintele Klaus Iohannis a făcut, marţi, în discursul din Parlamentul European, referire la protestele din ultimul 
an de la Bucureşti, spunând că tânăra generaţie şi-a făcut auzită vocea când a trebuit să "apere statul de drept". 
"2018 este Centanarul României moderne, care înseamnă nu atât analize retrospective, cât mai ales proiecţii spre 
viitor. Am învăţat lecţii importante, trecând prin perioade nefericite, iar lecţia democraţiei este dintre cele mai 
importante, de aceea apreciem valorile familiei europene. Din acest motiv, România este profund ataşată 
proiectului european", a spus Klaus Iohannis. 
Preşedinte a făcut referire la protestele, în special pe legile justiţiei, care au avut loc în ultimul an şi jumătate. 
"Avem o societate dinamică, suntem o democraţe tânără care are resursele pentru a se perfecţiona. Românii sunt 
contectaţi activ la valorile civice. Au făcut-o cât se poate de clar acest lucru şi şi-au făcut auzită vocea când au 
trebuit să apere statul de drept. Este ambiţia de a depăşi orice obstacol pentru a rămâne puternic ancoraţi în 
familia europeană. Tânăra generaţie crede în Europa", a mai spus Iohannis. 
 
Juncker, mesaj pentru Parlament şi Guvern: Trebuie consens naţional pe lupta anticorupţie 
Jean Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, a declarat marţi, în Parlamentul European, că are un mesaj 
pentru Guvernul şi Parlamentul de la Bucureşti, şi anume, că e nevoie de consens pe statul de drept şi lupta 
anticorupţie, pentru a nu fi efecte negative pe aderarea la Schengen. 
"România nu este o ţară neutră, ci faţă de care am sentimente profunde. Poporul român s-a integrat într-o stare 
de complictate europenaă ca şi cum ar fi un stat fondator. România este un furnizor de stabilitate şi nu 
consumator de stabilitate. (...) România s-a clasat printre primii europeni şi aş lua un exemplu. România a avut 
prima iniţiativă de a lansa un Parchet anticorupţie-DNA, alţii nu au avut curajul. România, printre primii care au 
spus <<da>> instalării unui brevet european. Alţii nu", a spus Jean Claude Juncker, preşedintele Comisiei 
Europene, în Parlamentul European. 
Acesta a transmis şi un mesaj Guvernului de la Bucureşti, spunând că lipsa unui acord pe statul de drept ar putea 
afecta aderarea ţării la Spaţiul Schengen. 
"15 iulie 2014. De atunci pledez ca România să devină parte din Spaţiul Schengen şi îmi doream să obţinem asta 
înainte de finalul mandatului acestei comisii. Doresc să atrag atenţia către Guvern şi Parlament, nu trebuie pus în 
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pericol acest lucru prin luare de distanţă faţă de principiile statului de drept şi dorinţa mea e înainte de 
preşedinţia Consiliului UE a României să se ajungă la un consens naţional pe lupta împotriva corupţiei. Altfel, 
Comisiei îi va fi greu să adopte în acord recomandările specifice în ceea ce priveşte spaţiul Schengen", a mai spus 
preşedintele CE. 
Frans Timmermans, prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, a exprimat preocupare, la începutul lunii, într-un 
alt plen al Parlamentului European, în legătură cu reformarea legilor justiţiei în România. 
”Preşedintele României, Klaus Iohannis, va participa marţi, 23 octombrie a.c., la Strasbourg, la dezbaterea 
organizată de Parlamentul European (PE) privind viitorul Uniunii Europene. Cu acest prilej, preşedintele Klaus 
Iohannis va susţine o alocuţiune referitoare la viziunea României privind viitorul Uniunii Europene”, se arată într-
un comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
Începând cu ora 11:30, Klaus Iohannis va susţine alocuţiunea în cadrul dezbaterii în plenul Parlamentului 
European privind viitorul Europei. 
Potrivit sursei citate, participarea preşedintelui României la acest eveniment are loc în contextul seriei de 
dezbateri privind viitorul Uniunii Europene, la care sunt invitaţi şefii de stat şi guvern din statele membre ale 
Uniunii. 
”Această iniţiativă a fost lansată în ianuarie 2018 şi va continua până la sfârşitul mandatului actualului Parlament 
European, în mai 2019. În cadrul dezbaterii din plen, vor mai susţine intervenţii preşedintele Parlamentului 
European, Antonio Tajani, preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, precum şi liderii grupurilor politice 
din Parlamentul European”, se mai arată în comunicat. 
Cu ocazia vizitei la Strasbourg, mai informează Preşedinţia, şeful statului va avea o întrevedere, marţi, la ora 
11:00, cu Preşedintele Pamentului European, Antonio Tajani. La ora 14:00, Klaus Iohannis va susţine o declaraţie 
de presă comună cu Preşedintele PE. 
De asemenea, Klaus Iohannis va participa, începând cu ora 14:30, la o întâlnire de lucru alături de preşedintele 
Parlamentului European, preşedintele Comisiei Europene, reprezentantul Preşedinţiei austriece la Consiliul 
Uniunii Europene şi liderii grupurilor politice din PE. 
Vizita la Strasbourg a şefului statului se va încheia prin întâlnirea cu preşedintele Grupului PPE din Parlamentul 
European, domnul Manfred Weber. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reprezentanţi ai unor grupuri din Parlamentul European i-au spus lui Iohannis că trebuie regândit rolul SRI, 
„rămăşiţa regimului Ceauşescu” 
Unii reprezentanţi ai grupuri politice din Parlamentul European i-au cerut, marţi, preşedintelui Klaus Iohannis, la 
dezbaterea privind viitorul UE, să continue lupta împotriva corupţiei şi menţinerea independenţei sistemului 
judiciar, prin regândirea rolului SRI, "rămăşita regimului Ceauşescu". 
„Sunt îngrijorat de ce se întâmplă în România. În primul rând, aceste reforme dubioase care au subminat sistemul 
judiciar, am spus asta premierului dvs. acum câteva săptămâni în acest forum, apoi slăbirea Codului Penal, 
subminarea luptei împotriva corupţiei şi descoperirea protocoalelor secrete de care nu am auzit niciodată în nicio 
altă ţară, pe de o parte, între serviciile secrete, şi pe de altă parte, între anumite părţi ale sistemului judiciar”, i-a 
transmis Guy Verhofstadt, lider al grupului ALDE, preşedintelui Klaus Iohannis. 
Liderul grupului ALDE în Parlamentul European i-a cerut şefului statului să nu urmeze exemplul ţărilor Polonia şi 
Ungaria, în privinţa cărora PE a adoptat rezoluţii prin care lansează procedurile în vederea sancţionării celor două 
ţări. 
„Eu am făcut un apel la premierul româniei şi la dvs pentru că trebuie să colaboraţi în această privinţă. Apelul meu 
este să nu urmaţi această cale în viitorul apropiat. Şi, cu siguranţă, să nu urmaţi exemplele ţărilor precum Polonia 
şi Ungaria, care s-au angajat pe o cale iliberală către autocraţie. Şi doar o bună cooperare între dvs, de la 
preşedintele Republicii România, şi prim-ministrul, majoritatea, poate evita o astfel de situaţie. Şi cred că există 
un sprijin imens în acest parlament pentru a vă susţine în acest demers.”, a adăugat Guy Verhofstadt. 
La rândul său, europarlamentarul grupului S&D Josef Weidenholzer i-a reproşat şefului statului că România se 
confruntă cu un exod al creierelor. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„Euforia de acum 10 ani a dispărut pentru că de multe ori promisiunile făcute nu au fost de multe respectate. De 
asemenea, de vină este intrarea în spaţiul Schegen, mereu amânat. Situaţia economică nu este tocmai roz în estul 
Europei şi din punct de vedere demografic situaţia reprezintă o provocare, iar ţara dumneavoastră se confruntă 
cu un exod al creierelor. Ar trebui să discutăm mult mai des şi mai critic despre toate aceste evoluţii pentru a 
împiedica nemulţumirea demagogilor să fie instrumentalizată”, a afirmat Josef Weidenholzer. 
Acesta i-a cerut lui Iohannis să regândească rolul serviciului de informaţii, o „rămăşiţa regimului Ceauşescu”. 
„Situaţia de la care a pornit a fost mult mai complicată decât cea din alte ţări fost comuniste. Iată de ce progresele 
au putut fi realizate, pentru că România a colaborat cu Comisia Europeană, în cadrul MCV. Combaterea corupţiei 
şi independenţa domeniului judiciar reprezintă elemente esenţiale. Domnule preşedinte urmărim cu îngrijorare 
situaţia politică din ţara dumneavoastră, care se agravează. Nu ne corespunde să ne implicăm în evenimente 
politice interne, dar nu e bine atunci când o societate se fragmentează şi clivajele se adâncesc. Sperăm că dvs. veţi 
contribui la depăşirea acestor obstacole şi veţi crea unitate. Iată de ce vă cerem să regândiţi rolul serviciul de 
informaţii, rămăşiţa regimului Ceauşescu. Ar fi un pas important în direcţia unei Românii moderne, liberale.”, a 
completat Josef Weidenholzer. 
Totodată, europarlamentarul PSD Doru-Claudian Frunzulică i-a reproşat preşedintelui Klaus Iohannis că nu are în 
program o întâlnire cu toţi eurodeputaţii români, despre care a afirmat că ar fi fost benefică pentru ambele părţi. 
”Noi, toţi cetăţenii români, aşteptăm de 28 de ani un preşedinte al tuturor românilor, un preşedinte moderator, 
un preşedinte facilitator, un preşedinte echilibrat faţă de toţi cetăţenii, indiferent de opţiunea lor politică. Am 
văzut că în programul dvs în Parlamentul European nu aţi inclus şi o întâlnire cu toţi eurodeputaţii români. Dle 
preşedinte, noi suntem reprezentanţii cetăţenilor români în Parlamentul European şi o asemenea întâlnire ar fi 
fost benefică şui pentru noi, dar şi pentru dumneavoastră”, a spus în timpul dezbaterii din PE, europarlamentarul 
PSD. 
Şi europarlamentarul ALDE, Renate Weber, i-a atras atenţia şefului statului să îşi asume responsabilitatea faţă de 
abuzurile înregistrate cu ajutorul protocoalelor secrete, unul fiind semnat chiar în mandatul său. 
"Aţi omis să spuneti de abuzuri în numele luptei anticorupţie, dar care a fost folosită, din păcate, pentru jocuri de 
putere. În timpul mandatului dumneavoastră a fost semnat un nou protocol între Parchetul General şi SRI, în care 
procurorii erau supuşii ofiţerilor de informaţii", a declarat Renate Weber, în plenul Parlamentului European. 
Mai mult, aceasta i-a cerut lui Iohannis să îşi asume responsabilitatea efectelor negative produse de aceste 
înţelegeri secrete. 
"O consecinţă a fost faptul că zeci de procurori şi judecători au fost hărţuiţi ani de zile. Aşa a fost afectată 
independenţa magistraţilor. Asumaţi-vă responsabilitatea pentru ca abuzurile nu se vor mai repeta", a punctat 
Renate Weber. 
De altfel, şi preşedintele Delegaţiei Parlamentului European pentru Republica Moldova, Andi Cristea, eurodeputat 
PSD, i-a atras atenţionat lui Klaus Iohannis cu privire la importanţa Republicii Moldova ca parte a spaţiului 
european. 
"Domnule Iohannis, nu aţi vorbit rău! Aici, înainte de a fi membri ai unui partid politic, suntem cetăţenii unei ţări. 
Vă felicit pentru abordarea pro-europeană pe care aţi expus-o. Toţi românii sunt pro-europeni, însă vreau să vă 
întreb următoarea chestiune: eu ştiu că Republica Moldova este cel de-al doilea stat românesc. Dumneavoastră 
aţi vorbit despre priorităţile naţionale, despre viitorul Europei, dar nu aţi menţionat Republica Moldova. 
Întrebarea mea este, sper să nu sune dramatic: aţi abandonat cumva Republica Moldova pentru că, în ultimii 
patru ani de mandat, aţi fost o singură dată la Chişinău?", a precizat Andi Cristea. 
Liderul Grupului Verzilor din PE, Ska Keller i-a atras atenţia şefului statului că românii au demonstrat prin 
referendumul eşuat pentru refedinirea familiei că nu vor „un stat autoritar care discriminează”. 
„Ne bazam pe dumneavoastra, poporul român se bazeaza pe dvs, foarte mulţi oameni, la referendumul de acum 
două săptămâni au aratat ca nu vor un stat autoritar care discriminează, care încearcă să îi aţâte pe unii împotriva 
altora. De asemenea, au protestat împotriva corupţiei, împotriva unui guvern care legalizează corupţia. În loc să-i 
asculte guvernul român a lansat gaza lacrimogene împotriva acestora. Acum şefa DNA va fi înlocuita cu cineva 
care nu e la fel de democratică”, a explicat Ska Keller. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Comisia Europeană respinge, în PREMIERĂ, proiectul de buget propus de un stat membru al Zonei Euro/ 
Reacţia unui membru al guvernului 
Comisia Europeană a respins, marţi, proiectul de buget propus de Guvernul Italiei, cerând Romei să prezinte un 
nou plan bugetar în cel mult trei săptămâni, informează site-ul agenţiei Reuters şi cotidianul La Repubblica. 
Proiectul de buget prezentat de Guvernul Giuseppe Conte a fost criticat dur la Bruxelles, din cauza facilităţilor 
fiscale, a deficitului bugetar şi a gradului mare de îndatorare. 
"Astăzi, pentru prima dată, Comisia Europeană este obligată să ceară unui stat membru al zonei euro să 
revizuiască proiectul bugetar", a declarat Valdis Dombrovskis, vicepreşedinte al Comisiei Europene responsabil de 
Afacerile zonei euro, Dialog Social şi Stabilitate Financiară. 
"Am adoptat un aviz prin care oferim Italiei trei săptămâni pentru prezentarea unui proiect bugetar revizuit 
pentru anul 2019", a precizat Dombrovskis. 
Reacţia lui Matteo Salvini 
Matteo Salvini, vicepremier al Italiei, a criticat dur, marţi, contestaţiile Comisiei Europene faţă de proiectul de 
buget pe anul 2019 transmis de Guvernul Giuseppe Conte, informează site-ul agenţiei ANSA. 
Liderii de la Bruxelles "nu atacă un guvern, ci un popor. Sunt lucruri care continuă să genereze iritarea italienilor, 
iar apoi se întreabă de ce popularitatea Uniunii Europene este la nivelul mimin", a declarat Matteo Salvini în 
cursul vizitei în România. 
(Sursa: Mediafax) 
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